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رحمتی فرشته نجات حبیب زاده بود؟

رضا حبيب زاده، بازیکن تيم فوتبال ذوب آهن، 
تلخ ترین گل عمرش را در بازى مقابل استقلال 
به ثمر رســاند و مصدوم شد و فکش شکست. 
در جریان بازى زمانی کــه او روی زمين افتاده، 
مهــدی رحمتی به خوبی بالای ســر او رفته و 
در نقش یک بهيار ظاهر شــده است. رحمتى 
هنگامى كه بالاى ســر حبيب زاده حضور پيدا 
كرده، متوجه شده او از ناحيه مفصل گيج گاهی 
بشدت مصدوم شده است. شاهدان می گویند 
در این زمان رحمتى، زبان حبيب زاده را از بين 
فکش درآورده و او را از خفگی نجات داده است. 
رحمتی با این کار اجازه نداد فک حبيب زاده و 

زبانش آسيب بيشتری ببيند.

داد
روی

شهروند| بازی مهیج ذوب آهن و استقلال اگرچه 
نتیجه ای بهتر از تســاوی در پی نداشــت اما روز 
پنجشنبه خیلی ها را به ورزشگاه کشاند و عده زیادی 
را هم پای تلویزیون نشاند. حالا بعد از این بازی امید 
نمازی امیدوار اســت ذوب آهن یا سپاهان قهرمان 

لیگ برتر شوند. گفت وگو با وی را بخوانید:  
*مســابقه پربرخوردی را با اســتقلال 

داشتید. این بازی رضایت شما را در پی 
داشت؟

قطعا بازی کردن با اســتقلال و پرســپوليس 
تحت هر شــرایطی سخت اســت و باید با برنامه 

خاصی به زمين بروید. ما بــه دنبال انجام یک 
مسابقه منطقی بودیم و با توجه به اینکه 

تبریزی را نداشتيم و حبيب زاده هم 
آن مصدوميت شدید را تجربه کرد، 
کارمان سخت تر شد اما به خوبی 
بازی را کنترل کردیــم و به نظرم 

عملکرد خوبی داشتيم.
تبریزی  جدایــی  از  *انگار 

و رفتنش به اســتقلال دلخور 
هستید؟

هيچ مربی ای دوســت ندارد بازیکنی 
که روی او حساب کرده را از دست بدهد. 
تبریزی یکی از نفــرات کليدی ما بود و 
روی او حساب کرده بودیم اما به  هرحال 
پيشــنهاد مالی خوبی به باشگاه رسيد و 
وقتی متوجه شدیم جدایی اش سود خوبی 
به باشگاه می رساند، چاره ای جز موافقت با 
این انتقال نداشتيم. دیگر اتفاقی است که 

افتاده و برای تبریزی در تيم جدیدش آرزوی موفقيت می کنم.
*بعد از بازی صحبت هایی را درباره محسن مسلمان 
انجام دادیدو گفتید که او باید جنب وجوش بیشتری 

داشته باشد؛ این مسأله دلخوری پدید نمی آورد؟
نه، من فقط ایراد بازیکنم را گفتم و اگر قرار باشد در فوتبال 
این موضوعات باعث دلخوری شود که دیگر سنگ روی سنگ 
بند نمی شــود. این موضوعات در فوتبال عادی اســت. 
مسلمان یکی از نفرات کليدی تيم ماست و اگر حرفی 
زده می شــود، به دليل انتظاری است که از بازیکنان 

بزرگمان داریم.
*تیم شما از نظر مهره واقعا چیزی کم ندارد؛ 
خودتان فکر می کنید می توان ذوب آهن 

را مدعی قهرمانی دانست؟
از حالا خيلی زود است درباره قهرمانی 
و این مسائل حرف بزنيم. در فوتبال هيچ 
چيزی وجود ندارد که شما بتوانيد آن 
را پيش بينی کنيد. ما بازی به بازی جلو 
می رویم و بقيه اش در زمين مشخص 

می شود.
*یعنی نمی توانید پیش بینی هم 

از قهرمان لیگ داشته باشید؟
پيش بينی که نه اما حس قلبی ام را بيان 
می کنم. من فکر می کنم جام برای شــهر 

اصفهان خواهد بود.
*حریف اســتقلال و پرسپولیس 

می شوید؟
*در ليگ برتر تيم هــای ضعيف و قوی 
نداریم. هر تيمی می تواند موفق باشد و نتایج 

خوبی بگيرد. 

امید نمازی، سرمربی ذوب آهن بعد از توقف استقلال به »شهروند« گفت:  

تبریزی رفت چون چاره ای نداشت
جام قهرمانی برای اصفهان است

موج درخواست  خوانندگان  برای برگزاری کنسرت رایگان خیابانی ادامه دارد

چه خوشی بزرگی، باور نمی کنیم
  شمار شرکت کنندگان کمپین کنسرت خیابانی به 10 نفر رسید:   همایون شجریان، سیروان، حمید هیراد، 

امیرعباس گلاب، فرزاد فرزین، امید نعمتی، محمد معتمدی، رضا یزدانی، شهرام شکوهی و مهدی یراحی

پای ماکان بند هم به ماجرای پلی بک باز شد

شهروند| بعد از اجرای پرحاشیه حمید هیراد و 
ماجرای پلی بک، نوبت به ماکان بند و بقیه دوستان 
رسید و صداوسیما در گزارشی توپ را به زمین آنها 
انداخت. البته صداوســیما در ماه های گذشته هم 
انتقاداتی از این دســت را به خوانندگان موسیقی 
پاپ و پلی بک مطرح کرده بود و اتفاقا همان زمان 

هم نام این دو خواننده و گروه مطرح شد.
 حالا این بحث ها، با انتشــار فیلــم حمید هیراد 
دوباره شروع شده اســت، اگرچه حمید هیراد در 
آخرین اجرای خود که خبرنگاران و منتقدانش را 
هم دعــوت کرده بود، در میــان جمعیت خواند تا 

مثلا حرف های مطرح شده و انتقادات را رد کند. 
صداوسیما هم در گزارشــی از این ماجراها، یک 
ســوزن هم بــه ماکان بنــد زد و در بخش هایی از 
گزارش به طور غیرمســتقیم پای آنها را هم وسط 
کشــید. بعد اما ماکان بند در استوری اینستاگرام، 
واکنش تندی به این ماجرا نشــان داد و نوشت که 
اگر یک بار دیگر این حرف ها را مطرح کنند، برنامه 

را تعطیل می کنند.
 بعد هم فیلمی از کنســرت ماکان بند منتشــر 
شــد که پشــت تریبون می گوید:  »اساتید بزرگ 
موسیقی و هنر وقتی چیزی را نمی دانید، دخالت 

نکنید، به مشکلات مردم رسیدگی کنید.« 
به هرحال اجرای پلی بک، واقعیتی اســت که در 
سال های گذشته در بسیاری از اجراها وجود داشته 
است و یکی از علت های آن هم اجرای کنسرت در 

دو یا سه سانس در یک روز است. 
گروه ها برای این کــه بتوانند درآمد بیشــتری 
کســب کنند، در یک روز چند اجــرا می روند، به 
همین دلیل ممکن اســت حنجره اجازه ندهد که 
همه اجرا را زنــده بخوانند، بنابرایــن مردم بهای 
کنســرت و اجرای زنده را پرداخــت می کنند، اما 
خوانندگان یکــی، دو ترانه را بــه صورت پلی بک 

برای آنها اجرا می کنند. 

هیجان انگیز

شهروند|  در شرایط نابسامانی که مردم در آن گرفتار آمده اند؛ رامبد جوان کتاب خواندن را بهترین راه فرار 
می داند. پیشنهاد رامبد جوان اما وقتی جذاب تر می شود که بدانیم او کتاب بی شعوری را مناسب این اوضاع 
می داند.جوان در اینستاگرام کتاب بی شعوری را پیشنهاد می کند: اوضاع مملکتمون هی وخیم تر و عجیب تر 
می شه. انگار دارن باهامون دوربین مخفی می سازن. وقتایی که به نظرم اوضاع خرابه و کاری غیر از صبرکردن 
ازم برنمی اد، کتاب می خونم، فیلم می بینم و می خوابم.الان یه همچین حالــی دارم ولی وقت هیچ کدوم از 

این کارا رو ندارم. در این شرایط خوندن این کتاب رو به همه اون هایی که نخوندن توصیه می کنم. 

زلاتکــو کرانچار: هیچ 
تمــاس و ارتباطــی با تیم 
بزرگســالان و کــی روش 
ندارم. از طرفی باید بگویم به 
کی روش  جانشینی  دنبال 

نیستم، چون به تیم امید آمدم تا به المپیک بروم. 

 علیرضا کریمی: خودم هم 
از تصمیم شــورای فنی خبر 
نداشتم و فکر می کنم وقتی 
اعلام شد در یک وزن بالاتر به 
بازی های آســیایی می روم، 
خواب بودم! وقتی بلند شدم، فهمیدم که شورای فنی 
تصمیم گرفته من در وزن 97کیلوگرم کشتی بگیرم. 
کسی از قبل به من نگفته بود که قرار است چنین اتفاقی 

بیفتد و خودم هم کمی سورپرایز شدم!

 محمدرضــا خانزاده: 
خوشــحالم در تیمی بازی 
می کنــم کــه مدافعــان 
قدرتمنــد فوتبــال ایران 
همانند سیدجلال حسینی 
و پژمان منتظری در آن حضور داشتند. همچنین 
عبدالعلی چنگیــز 3دهه پیش بــرای تیم الاهلی 
افتخارآفرینی کرد. افتخار می کنم که پیراهن تیم 
الاهلی را بر تن دارم و می خواهم گام های قدرتمند 

مدافعان ایرانی پیشین این تیم را دنبال کنم. 

 محمود دولــت  آبادی: 
خانه پــدری ام باوجود این که  
سال 82 به عنوان یک اثر ملی 
به ثبت رسیده، به تازگی به طور 
کامل تخریب شده است، یعنی 
نه یک خانه؛ که دو خانه بود و هر دو خراب شده. البته این 
مسأله برای من جنبه شخصی ندارد. سر ماجرای خانه 
آل احمد هم که مشابه همین اتفاقات داشت تکرار می شد، 
این ما بودیم که جلو افتادیم و نگذاشتیم تخریب بشود، اما 
حتی در مورد خانه نیمایوشیج که در همسایگی آنجاست 
هم من برای این که حالم بدتر از این نشود، نرفتم از نزدیک 

اوضاع را ببینم.

از  بعد   سروش صحت: 
ســریال شــمعدونی فکر 
می کــردم با چــه چیزی 
می توان شوخی کرد؟ آن قدر 
دســت و پای کارگردان در 
ساختن کمدی تلویزیونی بسته است که فکر کردم 
دیگر طنز نسازم و سراغ ملودرام اجتماعی بروم، به 
همین خاطر در لیسانسه ها روایت را درباره همین 
دلخوری هــا و عدم وجــود ظرفیت هــای بالای 
انتقادپذیــری در جامعه جلو بردیم. خدا را شــکر 
باورپذیری ایجاد شد و همه دیدند با شخصیت ها و 
مشاغل زیادی شوخی شــد، بدون این که واکنش 

تندی به همراه داشته باشد.

ره
چه

آغاز ماجرا
وقتی لغو کنسرت های ســیروان و همایون شجریان در 
اعتراض به وضع مردم با واکنش مواجه شد، ابتدا همایون 
شجریان و سپس ســیروان خســروی در واکنش به این 
کامنت ها پیشنهاد برگزاری کنســرت رایگان خیابانی را 

مطرح کردند. 
وقتی تصمیم شجریان با استقبال خانه موسیقی، شورای 
شهر و شــهرداری روبه رو شــد و دفتر موسیقی ارشاد نیز 
تأکید کرد که برای صدور سریع مجوز کنسرت های رایگان 
همکاری می کند، اتفاقی که به  نظر می رسید از حد حرف 
بالا نخواهد رفت، در دســترس جلوه کرد. موضوعی که با 
پیوســتن خوانندگان به این کمپین یکی از دلپذیرترین 
همراهی های اجتماعی هنرمندان را در دهه های اخیر به 

 وجود آورد.
خیابانی ها!

نخستین خواننده ای که با این موج همراهی کرد، حمید 
هیراد بود که در اوج حواشی پررنگی که گرفتارشان شده 

بود، با این  کار یک بار دیگــر خود را تیتر کرد. نفر بعدی 
فرزاد فرزیــن بود که بــا انتشــار ویدیویی ضمن 

اعتراض به شرایط اقتصادی گفت: اگر 

مجوز بدهند که نمی دهند من حاضرم در هر نقطه کشور 
برای مردم کنســرت رایگان بگذارم. بعد از او هم نوبت به 
امیرعباس گلاب رسید تا بنویسد: این اتفاق خیلی قشنگه، 
ما هم آماده ایم برای اجرای کنسرت های خیابانی ولی یه 

خرده شک دارم مجوز این اتفاق صادر بشه.
محمد معتمدی، رضا یزدانی، شهرام شکوهی، مهدی 
یراحی و امید نعمتی خوانندگانی هستند که برخی آشکارا 
و بعضی به  تلویح از تمایلشان برای اجرای کنسرت خیابانی 

گفته اند.
مشکوک ها

تردید در برگزاری این ســری کنسرت ها البته منحصر 
به گلاب و. فرزاد فرزین نمی شــود. دیگرانی هم هستند 
که نتوانسته اند یأس و ناامیدی شان را پنهان کنند؛ محمد 
معتمدی، رضا یزدانی، مهدی یراحی و امید نعمتی جزو این 

گروهند.
مهدی یراحی  تردیدهایــش را اینگونه علنی می کند: 
اجرایی شــدن چنین برنامه ای برمی گردد به تعامل بین 
وزارت ارشاد و نهادهای انتظامی و امنیتی؛ چراکه در بحث 
کنسرت تا لحظه آخر هیچ قطعیتی وجود ندارد که به اجرا 

برسیم؛ حتی اگر مجوز رسمی داشته باشیم!
امید نعمتی نیز نمی تواند موانع آشــکار و نهان را نادیده 
گذارد:   سال هاست می خواهم یک کنسرت مجانی خیابانی 
بگذارم ولی نشده. می گفتند نمی توانند تأمین امنیتش را 
تقبل کنند. امیدوارم همایون شجریان که زورش بیشتر 

است، بتواند این کار را بکند.
ناامیدی

جالب اینکه ســیروان خســروی که جزو نخســتین 
هنرمندانی بود که آمادگی خود را برای کنسرت خیابانی 
اعلام کرد، ظاهرا تصمیمش را تغییر داده است. او می گوید: 
دو ماه پیش تور کنســرت های تابستانی خود را لغو کردم 
و برای اینکه پدری به دلیل نداشــتن قدرت خرید بلیت 
شرمنده خانواده اش نشود برای برگزاری کنسرت رایگان 
خیابانی اعلام آمادگی کردم . اما الان شرایط به شکلی است 
که کنسرت من و حتی کل خواننده های جهان اختصاص 
درآمد کنسرت ها به خیریه، خرید آب معدنی، فرستادن 
کانکس و پتو و دارو به کرمانشــاه و غیره، حکم یک قرص 
مسکن را دارد برای کســی که با سرطان دست وپنجه نرم 
می کند. به همین دلیل برگزاری کنسرت حتی رایگان را در 

حال حاضر کاری عبث و بیهوده می بینم.
فرجام

فــارغ از اینکه این اتفاق رخ خواهد داد یا نه؛ نمی شــود 
کتمان کرد که صرف مطرح شــدن چنین مطالباتی خود 
به نفع مردم است. سری کنسرت هایی که اگر برگزار شود، 
شاید بتواند تنها فرصتی برای طیفی باشد که با توجه به 
شرایط اقتصادی حتی نمی تواند تصور خرید بلیت 
کنسرت را نیز به ذهنش راه دهد و اگر هم نشود، 
باز از این رو که خواســته ممنوعه دیگری را از 
اعماق قلب مردم سر زبان ها آورده و خط قرمز 
خودساخته دیگری را مورد خدشه قرار داده 

ارزشمند است.

امین فرج پور| روز گذشــته چند خواننده سرشــناس دیگر به کمپین 
درخواست مجوز کنســرت خیابانی پیوســتند؛ تا فارغ از فرجام این 
درخواست ها، نســیمی فرح بخش فضای فرهنگ و هنر این سرزمین را 
معطر کند و این در روز و روزگاری که مردم گرفتار سختی های فراوانی 
هستند، رخدادی نویدبخش می تواند باشــد. نکته مهمتر اینکه ظاهرا 

مســئولان نیز تن به همراهی با این موج داده اند و این را از گفته های 
حجت نظری، عضو کمیسیون فرهنگی- اجتماعی شورای شهر تهران و 
برزین ضرغامی، رئیس سازمان زیباسازی شهرداری می توان دریافت که 
از استقبال شورای شهر و شهرداری و نیز وزارت ارشاد از این پیشنهاد 

می گویند.

ون
ریب

ت
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بسیاری از داروهای مورد استفاده 
از جمله داروی ضد  بدون نسخه 
آنفلوآنزا  سرماخوردگی،  سرفه، 
ناخواسته  گیجی  باعث  زکام  و 
می شوند که ممکن است رانندگی 

را با مشکل روبه رو کند.

 همکاری آقای اسپیلبرگ
 با هیلاری کلینتون

هیلاری کلینتون با همکاری اســتیون اسپیلبرگ 
درامی درباره رأی دادن زنان را به تلویزیون می آورد.

امبلین تی وی حقوق نمایش کتــاب الین وایس با 
عنوان »ساعت زن: نبرد بزرگ برای بردن حق رأی« را 
با همکاری وزیر امور خارجه و هیلاری کلینتون در مقام 

تهیه کننده به دست آورد.
اکنون هیلاری کلینتون یک دفتر کار جدید دارد: او 

تهیه کننده اجرایی یک درام تلویزیونی شده است.
وزیر امور خارجه ســابق آمریکا با همکاری کمپانی 
اســتیون اســپیلبرگ یعنی امبلین تلویــژن کتاب 

تحسین شده الین وایس را به تلویزیون می آورد.
ایــن درام نخســتین کار کلینتــون در مقام یک 

تهیه کننده اجرایی است.
این کتاب ماه مارس منتشر شــد و درباره فعالانی 
است که چندین دهه تلاش کردند تا حق رأی زنان را 

به دست آورند.

خبر

نویمایر آستین بلند می پوشد!

 خالکوبی های دردسرساز
 خرید جدید استقلال

شهروند| در سال های اخير بازیکنان خارجی حاضر در 
فوتبال ایران به خاطر ظاهر خود چند باری با حاشيه های 
عجيب روبه رو شدند. آخرین نمونه هم مربوط به گادوین 
منشا،  مهاجم نيجریه ای پرسپوليس بود که به خاطر مدل 
موهایش به کميته اخلاق دعوت شد. استقلالی ها هم 
اخيرا یک بازیکن آلمانی به نام مارکوس نویمایر جذب 
کردند که با وجود ســفر به اصفهان، مقابل ذوب آهن به 
بازی گرفته نشد. انتشار عکس این بازیکن روی نيمکت 
استقلال با گرمکن آن هم در هوای گرم این روزها باعث 
تعجب همگان شد. گویا مسئولان استقلال برای این که 
بازیکن خارجی شان در همين بدو ورود با حاشيه و مشکل 
مواجه نشــود، تصميم گرفتند فعلا از ایــن بازیکن در 
بازی ها با لباس آستين بلند استفاده کنند! خالکوبی های 
روی دست های نویمایر که در تمرینات استقلال برابر لنز 
دوربين عکاسان قرار گرفته، قرار است در بازی ها پوشيده 
شود! به نظر می رسد این بازیکن در بازی های بعدی هم 
اگر بخواهد به زمين برود، در گرمای طاقت فرسای این 
روزهای اکثر مناطق کشور مجبور به پوشيدن پيراهن 
آستين بلند اســت. البته که این موضوع درباره اشکان 
دژاگه در تراکتورسازی و همچنين بازیکنان خارجی سایر 
تيم ها نيز به چالشی برای مسئولان باشگاه های مختلف 

تبدیل خواهد شد. 

رامبد جوان 
پیشنهاد 
می دهد: 
بی شعوری!


